

to the Appeal, and the report of the Executive Board of the United Nations International Children's Emergency Fund of 2 March 1949¹,

Noting the continuance of the Appeal and the preparation by the Fund for the co-ordination of national campaigns,

Requests the Secretary-General to report to the ninth session of the Council all the information he can obtain in pursuance of Council resolution 162 (VII) of 12 August 1948; and

Urges the fullest support by all peoples of national activities organized during 1949 in favour of the Appeal.

208 (VIII). Report of the International Refugee Organization on resettlement of non-repatriable refugees and displaced persons

*Resolution of 9 March 1949
(document E/1251)*

The Economic and Social Council

Notes the report submitted by the International Refugee Organization² in implementation of Council resolution 157 (VII);

Approves the efforts made so far by the IRO to extend the resettlement of refugees in family units;

Stresses the necessity for continuing such efforts, through negotiations with countries receiving displaced persons; and

Requests receiving countries to examine sympathetically every possibility:

(a) Of still further broadening their definition of the family unit when drawing up their resettlement programmes;

(b) Of admitting a greater proportion of intellectual refugees and of assisting in their professional readaptation where necessary.

209 (VIII). Procedure to be followed in connexion with the draft convention on declaration of death of missing persons

*Resolution of 2 March 1949
(document E/1220)*

The Economic and Social Council

Notes the draft convention on declaration of death of missing persons³ prepared by the Secretary-General pursuant to Council resolution 158 (VII) of 24 August 1948;

Requests the Members of the United Nations which have not yet done so to transmit at the earliest possible date their comments on the draft convention; and

Noting that the questions raised by this draft convention have a complex legal character,

¹ See document E/1144/Add.1.

² See document E/1092.

³ See document E/1071.

nant l'Appel, ainsi que le rapport du Conseil d'administration du Fonds international de secours à l'enfance en date du 2 mars 1949¹,

Prenant note de la continuation de l'Appel et des mesures prises par le Fonds pour coordonner les campagnes nationales,

Invite le Secrétaire général à faire rapport au Conseil, à sa neuvième session, sur tous les renseignements qu'il aura pu obtenir conformément aux dispositions de la résolution 162 (VII) du Conseil en date du 12 août 1948;

Invite tous les peuples à apporter tout leur concours aux activités nationales qui seront organisées en 1949 en faveur de l'Appel.

208 (VIII). Rapport de l'Organisation internationale pour les réfugiés sur la réinstallation des réfugiés et personnes déplacées non rapatriables

*Résolution du 9 mars 1949
(document E/1251)*

Le Conseil économique et social

Prend acte du rapport soumis par l'Organisation internationale pour les réfugiés² en exécution de la résolution 157 (VII) du Conseil;

Approuve les efforts faits jusqu'à maintenant par l'OIR en vue de développer la pratique de la réinstallation des réfugiés par groupes familiaux;

Insiste sur la nécessité de continuer ces efforts, en négociant avec les pays recevant des personnes déplacées; et

Demande aux pays d'accueil d'examiner avec bienveillance toutes les possibilités:

a) D'élargir encore davantage, en établissant leurs programmes de réinstallation, leur définition du groupe familial;

b) D'admettre une plus forte proportion de réfugiés intellectuels et d'aider à leur réadaptation professionnelle lorsque ce sera nécessaire.

209 (VIII). Procédure à suivre au sujet du projet de convention concernant la déclaration de décès de personnes disparues

*Résolution du 2 mars 1949
(document E/1220)*

Le Conseil économique et social

Prend note du projet de convention concernant la déclaration de décès de personnes disparues³, que le Secrétaire général a établi en application de la résolution 158 (VII) adoptée par le Conseil le 24 août 1948;

Invite les Membres des Nations Unies qui n'ont pas encore transmis leurs observations sur le projet de convention à le faire dans le plus bref délai possible; et

Constatant que les questions posées par ce projet de convention présentent un caractère juridique complexe,

¹ Voir le document E/1144/Add.1.

² Voir le document E/1092.

³ Voir le document E/1071.